

興大人文學報

第六十期

目次

主題論文：儒釋道三家思想重探與新詮

- 老子「無名」思想重詮..... 蕭振聲..... 1
- 老子思想的道論及其生命治療之義涵..... 謝君直..... 35
- 朱熹對孔子「思無邪」說之詮釋..... 蔡智力..... 65
- 韓國《東文選》中的佛教願文初探..... 李映瑾..... 93

一般論文：

- 符號詮解與文本接受
——論明清白蛇女符旨意蘊及隱寓的女教思想..... 王晴慧..... 125
- 書法批評的詩性語言與譬喻..... 謝政達..... 157
- 書寫差異與婦德規訓——以南宋光宗慈懿李后事蹟為探究對象... 施譯涵..... 191
- 邊緣族群與救贖想像——張作驥之《黑暗之光》與《美麗時光》... 廖瑩芝..... 217
- To Become a Remarkable Young Woman: The Governess's
Construction of Self in Henry James's *The Turn of the Screw* 蕭碧莉..... 237

附錄

- 徵稿簡約
- 撰稿格式

Chung Hsing Journal of the Humanities

Vol. 60

March 2018

Contents

Special Issue: Re-exploration and Re-interpretation of Confucianism, Taoism, and Buddhism

- Chun-sing Siu** A New Interpretation of Laozi's Thought of "Wu-Ming" 1
Chun-chih Hsieh The Theory of Tao of Laozi and its Meaning as a Life Cure 35
Zhi-li Cai Zhu Xi's Interpretation on Confucius' Saying "Si Wu- Xie" 65
Ying-jin Lee A Preliminary Study of the Buddhist Yuanwen in *Tongmunson*
in South Korea 93

Articles

- Chin-hui Wang** Semiotic Interpretation and Textual Reception:
The Symbolic Analysis of White Snake Woman in the Ming and Qing
Dynasties and the Confucian Ideology of Female Education 125
Cheng-ta Hsieh Poetic Speech and Metaphor of Calligraphy Criticism 157
Yi-han Shih Different Writing Methods and Women's Ethics:
a Study of Ci-Yi Empress Li of the South Song Dynasty 191
Ying-chih Liao The Marginalized and the Redemptive Imagination: Chang Tso-chi's
Darkness and Light and *The Best of Times* 217
Pi-li Hsiao To Become a Remarkable Young Woman: The Governess's
Construction of Self in Henry James's *The Turn of the Screw* 237

Appendices

Guidelines for contributors

Style sheet